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Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

Beslutande 

Deshira Flankör (M), ordf. 

Fredrik Sneibjerg (L), 1 v. ordf. 

Mikael Lindström (S), 2 v. ordf. 

Marie Bladholm (M) 

Malin Bellander (M) 

Allan Sooman (-) 

Jan Dolk (KD) 

Lars Alenfalk (C) 

Sandro Wennberg (S) 

Karin Aaseby (S) 

Karolina Krystek (S) 

Filip Joelsson (MP) 

Thorulf Empfevik (SD) 

 

Ersättare 

Thomas Jonsson (M) 

Camilla Lien (M) 

Peter Frej (M) 

Lars Öhrman (L) 

Christina Svenby (C) 

Magnus Danielsson (S) 

Mats Skoglund (V) 

Hanna Thorell (MP) 

Christer Löfving (SD) 

 

Övriga deltagare 

Per Fogelström 

Stellan Folkesson 

Frida Nilsson 
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§ 1 

Diarienr: 2016KS/0265 

 

Ej verkställda beslut kvartal 3/2016 - socialnämnden 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Socialnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader för kvartal 3 år 2016 

godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Socialnämnden har rapporterat att nämnden verkställde samtliga beslut under tredje kvartalet 

2016. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 2016-11-10 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 2 

Diarienr: 2016KS/0265 

 

Ej verkställda beslut kvartal 3/2016 – vård- och 
omsorgsnämnden 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Vård- och omsorgsnämndens redovisning av beslut ej verkställda inom tre månader för kvar-

tal 3 år 2016 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Vård- och omsorgsnämnden har rapporterat fem beslut som nämnden inte verkställde inom tre 

månader under tredje kvartalet 2016. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 2016-11-10 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 3 

Diarienr: 2015KS/0502 

 

Revidering av riktlinjer för representation 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Riktlinjerna avseende representation m.m. samt mutor och jäv antas. 

2. Riktlinjerna för intern och extern representation, gåvor och uppvaktningar (2004) upp-

hävs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Syftet med förslaget till riktlinjer för representation m.m. är att ange den norm som gäller för 

representation, gåvor och uppvaktningar, mutor och andra oegentligheter samt jäv inom 

Värmdö kommun. Styrdokumentet är att förtydligande av gällande lagar, förordningar och 

regler och ger information till anställda och förtroendevalda om vad som är acceptabelt.  

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 2016-11-22 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till det utsända förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsänds förslaget och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna anser att riktlinjerna i grund och botten är bra. Det är dock viktigt att 

riktlinjerna är så tydliga som möjligt för att minska risken att kommunens förtroendevalda 

och anställda gör fel. Som riktlinjerna nu är formulerade angående representation finns det en 

risk att det blir svårt att följa riktlinjerna på ett passande sätt och i enlighet med gällande 

lagstiftning. Det blir tydligt inte minst när det gäller måltider och förtäring som erbjuds oss 

politiker vid nämnd- och kommunfullmäktigesammanträden. Vid minsta osäkerhet om 

kommunens representation följer lagen behöver riktlinjerna förtydligas. Vi uppmanar 

nämndernas presidier att uppmärksamma frågan om representation för att undvika att misstag 

och lagbrott begås.” 
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Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 4 

Diarienr: 2016KS/0674 

 

Revidering av riktlinjer för tillgänglighet och service 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Riktlinjer för tillgänglighet och service antas med komplettering enligt yrkandet från 

Sneibjerg. 

2. Riktlinjer för Synpunktshantering (2011) upphävs  
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Förslaget till riktlinjer för tillgänglighet och service beskriver kommunens visioner och mål 

samt vilka värdeord som ska gälla för anställda i kommunen. I riktlinjerna tydliggörs också 

vilka krav som ställs på anställda i Värmdö kommun för att uppnå god tillgänglighet och ser-

vice. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 2016-11-21 

 
Yrkanden 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall till det utsända förslaget med följande tilläggs: 

 

”Att kommunen ökar sin närvaro i sociala medier, t.ex. Facebook, Instagram och Twitter.” 

 

Mikael Lindström (S) yrkar att ärendet återremitteras för att byta ut ordet ”kund mot ett mer 

passande begrepp. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar avslag på återremissyrkandet. 

 

Thorulf Empfevik (SD) yrkar avslag på Sneibjergs tilläggsyrkande om sociala medier. 

 

Jan Dolk (KD) yrkar bifall till Sneibjergs samtliga yrkanden. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att ärendet ska 

avgöras idag. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänna: 

 

”Den som biträder att ärendet ska avgöras idag röstar ja, den som biträder återremissyrkandet 

röstar nej.” 
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Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Allan Sooman (-), Fredrik Sneibjerg (L), Jan 

Dolk (KD), Lars Alenfalk (C), Thorulf Empfevik (SD), Deshira Flankör (M) 

 

Följande röstar nej: 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Karolina Krystek (S), Filip 

Joelsson (MP) 

 

Kommunstyrelsen beslutar med åtta ja-röster mot fem nej-röster att ärendet ska avgöras idag. 

 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

 

Ordföranden frågar om Sneibjergs tilläggsyrkande bifalles eller avslås och finner att det 

bifalles 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Vi välkomnar att kommunen fattar beslut om riktlinjer för service och bemötande som syftar 

till att den som tar kontakt med kommunen ska känna sig väl mottagen och kontakten präglas 

av ett professionellt bemötande, hög tillgänglighet och service. 

 

I riktlinjerna används konsekvent begreppet “kund” för de personer/aktörer som har kontakt 

med kommunen. Vi vänder oss emot denna ensidiga användning av kundbegreppet då 

personer/aktörer som har kontakt med kommunen är så mycket mer än en kund. 

Kundbegreppet definieras som en fysisk eller juridisk person som köper eller hyr en vara eller 

en tjänst från ett företag eller en person. Kommunen har inom många områden monopol inom 

sina tjänster som tex socialtjänst som inte innehåller frivillighet eller en ekonomisk 

transaktion av det slaget som vid användning av kundbegreppet. Kommunens verksamhet är 

dessutom finansierad av skattemedel och avgifter. Därför föreslog vi att ärendet återremitteras 

till förvaltningen med uppdrag att ta fram en alternativ formulering som på ett mer adekvat 

sätt speglar det medborgerliga och demokratiska uppdraget som kommunen har. 

 

En framgångsfaktor för dessa riktlinjer är nu att de förankras, implementeras och följs upp i 

verksamheterna på ett strukturerat sätt och att det blir en del av det systematiska 

kvalitetsarbetet.” 

 

Filip Joelsson (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

  



Sida 9 av 31 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 2017-01-11 
    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

Sändlista 

Författningshandbok 

 

_______ 
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§ 5 

Diarienr: 15KS/119 

 

Åtgärdsvalstudie för Ingarökrysset 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Åtgärdsvalsstudien för Ingarökrysset godkänns. 

2. Kommundirektören får i uppdrag att teckna en avsiktsförklaring. 

3. Kommundirektören får i uppdrag att verka för att objektet införs i ny länsplan för 

transportinfrastrukturen 2018-2029.  

4. Kommundirektören får i uppdrag att ansöka om stadsmiljöavtal och/eller statlig 

medfinansiering.  

5. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Trafikverket, Värmdö kommun och Trafikförvaltningen har gemensamt genomfört en åt-

gärdsvalsstudie (ÅVS) avseende Ingarökrysset i Värmdö kommun i enlighet med överens-

kommelse 2015-02-15. Överenskommelsen innebär också att parterna vid behov ska initiera 

fortsatt hantering av respektive parts åtagande efter ÅVS. 

 

Parterna har genom sitt deltagande och granskande av arbetet och genom förankring i respek-

tive organisation kunnat ställa sig bakom förslagen i ÅVS som underlag för respektive parts 

åtaganden efter genomförd ÅVS. Parterna tar dock inte ställning till i åtgärdsvalsstudien pre-

senterade långsiktiga förslag.  

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-11-07, ”Åtgärdsvalsstudie för Ingarökrysset”. Avsiktsförklaring för 

ÅVS Ingarökrysset. Rapport Ingarökrysset ÅVS. 

Kommunstyrelsens planutskotts beslut 2016-12-15, § 68 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Socialdemokraterna är positiva till planerna för Ingarökrysset som med sitt läge har goda 

möjligheter att bli ett nav för bostäder, handel och kommunikationer. Det är viktigt att 

åtgärdsvalstudien resulterar i ett bra beslutsstöd för kommunen och Trafikverket eftersom 

Värmdö har en sårbar infrastruktur. Därför är det också viktigt att fakta och prognoser är 

ordentligt genomarbetade och korrekt återgivna. I det dokument som var uppe för beslut i 

Kommunstyrelsen och dess planutskott fanns det olika siffror och otydliga markeringar på 

kartor rörande befolkningsutvecklingen av Östra Charlottendal. Vi förväntar oss att dessa 
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rättas till innan de skickas till Trafikverket, SLL trafikförvaltningen och eventuellt andra 

aktörer.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”Åtgärdsvalstudien för Ingarökrysset (trafikplats Gustavsberg på väg 222) är i många 

avseenden ett utmärkt dokument. Från Miljöpartiets sida är vi mycket positiva till åtgärderna 

som föreslås i steg 1 och 2, men vi har samtidigt några synpunkter på handlingarna: 

På sidan 23 i ÅVS:en visas nuvarande och planerade naturreservatsbildningar i närområdet, 

och på sidan 26 i samma handling visas planerad bostadsbebyggelse under samma förut-

sättningar. Rent bortsett från att bara vissa delar av den planerade bostadsbebyggelsen finns 

med (t ex saknas största delen av centrala Gustavsberg), så kan man snabbt se det uppstår en 

konflikt i Lappmarken/Östra Charlottendal mellan intresset för naturreservat och intresset för 

att bygga bostäder. Då det dessutom anges på sidan 28 i samma dokument att den planerade 

befolkningen i området är 800-1600 personer, vill vi tydligt påpeka att kommunen inte gjort 

några utfästelser om att exploateringen ska bli så stor. Delar av området omfattas av strand-

skydd, och andra delar hyser skyddsvärd natur. Området ligger i kanten på ett redan försvagat 

spridningsstråk, och ska exploateras med försiktighet. 

 

Vår andra synpunkt i ärendet är att två av lösningsförslagen för åtgärder i steg 3 och 4 inbegri-

per att bygga ett resecentrum i direkt anslutning till väg 222 (detta är lösningsförslag B och C, 

sid 48-50). Om avsikten med detta är att flytta resecentrum från Gustavsbergs centrum och ut 

till motorvägen, så skulle resultatet bli att vi effektivt dödar det centrum vi nu håller på att 

detaljplanera. En sådan utveckling vore mycket olycklig!” 

 
Sändlista 

Sektor Samhällsbyggnad 

Trafikverket 

Trafikförvaltningen (SLL) 

Kommundirektör 

 

_______ 
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§ 6 

Diarienr: 2016KS/0700 

 

Yttrande över Stockholms stads översiktsplan 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Yttrandet antas. 

2. Beslutet förklaras omedelbart justerat. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Samråd för Stockholms stad uppdaterade översiktsplan pågår. Översiktsplanen har en bra dis-

position med väl formulerade mål och ett tydligt genomförandeperspektiv. I kommunens ytt-

rande framhålls två frågor som viktiga för Värmdö kommun och för den fortsätta utveckling-

en i regionen som helhet. Det är utbyggnaden av östlig förbindelse och den nya busstermina-

len vi Slussen.  

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 2016-11-29 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) yrkar avslag på det utsända förslaget och att kommunstyrelsen ska anta 

följande yttrande: 

 

”Värmdö kommun är positiv till inriktningen i förslaget till uppdaterad översiktsplan för 

Stockholms stad. Genom målformulering och utbyggnadsstrategin har genomförandet tydlig-

gjorts. Ett större fokus på den växande staden med dess utmaningar och möjligheter är posi-

tivt. Målen kring en minskad klimatpåverkan och anpassning tillsammans med ambitionen att 

minska sociala skillnader och skapa goda offentliga miljöer ger goda förutsättningar för ett 

hållbart stadsbyggande. 

 

De 140 000 nya bostäder som ska byggas fram till 2030 i Stockholms stad tillsammans med 

den utveckling som sker i övriga regionen ställer stora krav på samhällsplaneringen. En stor 

del av Värmdö kommuns invånare reser dagligen till eller genom Stockholm. De infrastruk-

turåtgärder som planeras i Stockholm har därför stora effekter för oss. För att kommunerna i 

ostsektorn ska kunna utvecklas krävs att kollektivtrafiken stärks och görs konkurrenskraftig. 

Basen i framtidens kollektivtrafiklösning i ostsektorn utgörs av kommande tunnelbana till 

Nacka i kombination med busstrafik. Värmdö kommun och dess invånare behöver direktbus-

sar till Slussen och en bussterminal i Katarinaberget är därför central för oss. Värmdö väl-

komnar därför den satsning och planering som nu sker för att säkerställa detta.” 

 

Fredrik Sneibjerg (L) yrkar bifall till det utsänds förslaget och avslag på Joelssons yrkande. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt Sneibjergs yrkande eller enligt Joels-

sons yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Sneibjergs yrkande. 

 
Sändlista 

Stockholms stad 

 

_______ 
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§ 7 

Diarienr: 14KS/0527 

 

Val till kommunstyrelsens utskott samt till Värmdös 
skärgårdsråd 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Deshira Flankör (M) väljs till ordförande i arbetsutskottet. 

2. Deshira Flankör (M) väljs till ordförande i krisledningsutskottet. 

3. Valen till planutskottet och Värmdö skärgårdsråd bordläggs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

I samband med att kommunstyrelsens f.d. ordförande Monica Pettersson (M) entledigades 

från sitt uppdrag blev följande uppdrag vakanta: 

 

 Ordförande i arbetsutskottet 

 Förste vice ordförande i planutskottet 

 Ordförande i krisledningsutskottet 

 Ledamot och förste vice ordförande i Värmdö skärgårdsråd 

 
Handlingar i ärendet 

Kommunfullmäktiges beslut 2016-12-14, § 268 

 
Sändlista 

Troman 

Personalavdelning 

KS 

 

_______ 
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§ 8 

Diarienr: 15KS/311 

 

Svar på motion (MP) om att minska Värmdö kommuns 
ekologiska fotavtryck 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionärernas yrkanden avslås eller anses besvarade enligt följande: 

 

1. Kommunfullmäktige beslutar att utreda hur en klimatkompen-

sationsfond kan skapas för att minska klimatpåverkan inom 

kommunens verksamheter. 

Avslås 

2. Fullmäktige slår fast det nationella målet om en fossilfri fordons-

flotta till 2030 och tar fram en handlingsplan för att nå målet som 

även inkluderar kommunala transporter som inte sker i egna 

fordon. 

Avslås 

3. Fullmäktige slår fast det nationella målet om minst 50 % matav-

fallsinsamling till 2018. 

Anses besvarat 

4. Fullmäktige slår fast en målsättning om att minst 50 % av den 

mat som serveras i kommunens verksamheter ska vara ekologisk 

och vegetarisk. 

Avslås 

 
 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Malin Åberg Aas m.fl. (MP) har i en motion lämnat fyra förslag för att minska Värmdö kom-

muns ekologiska fotspår. Förslagen avser en klimatkompensationsfond, mål för fossilfri for-

donsflotta, mål för matavfallsinsamling samt mål för servering av ekologisk och vegetarisk 

mat. 

Tre av förslagen föreslås avslås, ett föreslås anses besvarat. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 2016-11-14 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) yrkar bifall till motionen i sin helhet. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till det utsända förslaget. 
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Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget eller enligt yr-

kandet från Joelsson och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 9 

Diarienr: 2016KS/0032 

 

Svar på motion (MP) Värmdö – Sveriges bästa friluftskommun 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

Motionärernas yrkanden avslås eller anses besvarade enligt följande: 

 

1. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att ta fram en frilufts-

policy och en plan för långsiktig utveckling av friluftsliv i 

Värmdö, för  beslut i kommunfullmäktige. 

Anses besvarat 

2. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att instifta ett friluftsråd 

och bjuda in föreningar och organisationer inom friluftsområdet 

för att medverka. 

Anses besvarat 

3. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att långsiktigt följa 

utvecklingen av friluftsliv i Värmdö, t.ex. genom att inrätta ett 

utskott. 

Avslås 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att påskynda bildandet av nya 

naturskyddsområden i enlighet med naturreservatsplanen och 

Gustavsbergs grönstrukturplan där tätortsnära skogsområden 

prioriteras 

Avslås 

5. Utbildningsnämnden får i uppdrag att integrera en friluft-

sinspirerande naturpedagogik i de kommunala skolorna och 

förskolorna 

Anses besvarat 

6. Utbildningsnämnden tillsammans med tekniska nämnden får i 

uppdrag att utveckla skolskogar. 

Anses besvarat 

7. Kultur- och fritidsnämnden ska med hjälp av friluftsrådet årligen 

planera nya relevanta friluftsaktiviteter som främjar medborga-

rnas friluftsliv och ökar folkhälsan 

Anses besvarat 

8. Kommunstyrelsen, kultur- och fritidsnämnden och eventuella 

andra nämnder som berörs ska årligen avsätta medel för att 

skydda natur och för investeringar i nya aktiviteter 

Anses besvarat 

 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Miljöpartiets fullmäktigegrupp har föreslagit att Värmdö kommun ska satsa på att utnämnas 

till Sveriges friluftskommun av Naturvårdsverket. För att lyckas med detta föreslås åtta åtgär-

der som ska förstärka friluftslivet i kommunen. Då dessa åtgärder omfattas av flera av kom-

munens befintliga styrdokument, som översiktsplan 2012-2030, budgetförslag 2017, naturre-

servatsplanen, Gustavsbergs grönstrukturplan samt reglementet för kultur- och fritidsnämnden 

föreslås att sex av förslagen anses besvarade. Två av förslagen avslås. 
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Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 2016-08-29 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 1016-11-08, § 80 

 
Yrkanden 

Filip Joelsson (MP) och Karin Aaseby (S) yrkar bifall till motionen. 

 

Fredrik Sneibjerg (L) och Thorulf Empfevik (SD) yrkar bifall till det utsända förslaget. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända förslaget eller enligt yr-

kandet från Joelsson och Aaseby och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt det utsända 

förslaget. 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 10 

Diarienr: 14KS/0372 

 

Revidering av firmateckningsordning 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Reviderad firmateckningsordning för kommunstyrelsen fastställs: 

Beslut av kommunstyrelse eller kommunfullmäktige 
Då beslut fattas av kommunstyrelsen (KS) eller kommunfullmäktige (KF) skrivs kommunens firma 

enligt matris nedan. Firman ska tecknas av både firmatecknare 1 och firmatecknare 2, det vill säga av 

två personer. 

 

Typ av handling Firmatecknare politik (1) Firmatecknare förvaltning (2) 

Skrivelser, köpehandlingar, 

kontrakt och andra avtal som 

föregåtts av beslut i KS eller KF 

KS ordförande Deshira Flankör 

eller vid dennes förhinder KS 

första vice ordförande Fredrik 

Sneibjerg 

Kommundirektör Stellan Folkesson 

eller vid dennes förhinder 

ekonomichef Hans Ivarsson 

Avtal vid köp, försäljning, byte 

eller gåva av fast egendom 

samt avtal om fastighets-

reglering, servituts-, nyttjande-

rätts- och ledningsrättsavtal 

som har föregåtts av beslut i KS 

eller KF 

KS ordförande Deshira Flankör 

eller vid dennes förhinder KS 

första vice ordförande Fredrik 

Sneibjerg 

Kommundirektör Stellan Folkesson 

eller vid dennes förhinder 

ekonomichef Hans Ivarsson 

Framställan om relaxation, 

postponering samt dödande av 

inteckningar 

KS ordförande Deshira Flankör 

eller vid dennes förhinder KS 

första vice ordförande Fredrik 

Sneibjerg 

Kommundirektör Stellan Folkesson 

eller vid dennes förhinder 

ekonomichef Hans Ivarsson 

Låne- och borgensförbindelser, 

övriga gåvor 

KS ordförande Deshira Flankör 

eller vid dennes förhinder KS 

första vice ordförande Fredrik 

Sneibjerg 

Kommundirektör Stellan Folkesson 

eller vid dennes förhinder 

ekonomichef Hans Ivarsson 

Övriga avtal inom KS 

verksamhetsområde 

KS ordförande Deshira Flankör 

eller vid dennas förhinder KS 

första vice ordförande Fredrik 

Sneibjerg 

Kommundirektör Stellan Folkesson 

eller vid dennes förhinder 

ekonomichef Hans Ivarsson 

Beslut fattade med delegation 
Skrivelser, köpehandlingar, kontrakt och andra avtal som föregåtts av beslut som fattats ge-

nom delegation till tjänsteman ska undertecknas av delegaten (firma 2) samt dennes närmaste 

sektorschef (firma 1) enligt matris nedan. 
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I den händelse att den firmatecknande beslutsfattaren är sektorschef tecknas firma 1 av kom-

mundirektör Stellan Folkesson. 

 

Sektor Firmatecknande chef  

(firma 1) 

Firmatecknande 

beslutsfattare (firma 2) 

Kultur- och utbildningssektorn Pia Andersen eller i dennes 

frånvaro kommundirektör 

Stellan Folkesson 

Delegat i beslutet 

Samhällsbyggnads- och 

tillväxtsektorn 

Lars Öberg eller i dennes 

frånvaro kommundirektör 

Stellan Folkesson 

Delegat i beslutet 

Omsorgs- och välfärdssektorn Maria Larsson Ajne eller i 

dennes frånvaro kommun-

direktör Stellan Folkesson 

Delegat i beslutet 

Ekonomi- och 

uppföljningssektorn 

Hans Ivarsson eller i dennes 

frånvaro kommundirektör 

Stellan Folkesson 

Delegat i beslutet 

Administrations-, lednings- och 

servicesektorn 

Frida Nilsson eller i dennes 

frånvaro kommundirektör 

Stellan Folkesson 

Delegat i beslutet 

Specifika köp eller avrop från ramavtal understigande fyra pris-

basbelopp 
Specifika köp utanför ramavtal eller avrop från ramavtal understigande fyra prisbasbelopp 

betraktas som ren verkställighet. Vid ren verkställighet tecknar beställande chef avtal med 

leverantör självständigt.  

 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Firmateckningsordningen för kommunstyrelsen, som fastställdes i november 2016, behöver 

revideras på grund av ny ordförande i kommunstyrelsen. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 2016-12-16 

 
Sändlista 

Författningssamling 

 

_______ 
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§ 11 

Diarienr: 2017KS/0001 

 

Revidering av fördelning av kommuntal 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

Skrivelsen om att Värmdö kommun inte önskar behålla tidigare beslutade kommuntal för 

2017 godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Den 20 december 2016 beslutade regeringen att ge Migrationsverket i uppdrag att utifrån sen-

ast tillgänglig prognos föreslå en sänkning av det antal nyanlända som ska omfattas av anvis-

ningar till kommuner under 2017.  

Med anledning av detta har Länsstyrelsen i Stockholms län fått i uppdrag att tillfråga länets 

kommuner om de önskar behålla sina beslutade kommuntal för 2017. De kommuner som inte 

önskar behålla sina besluta kommuntal kommer att ingå i den nya fördelningen för 2017, vil-

ket innebär oförändrade eller sänkta kommuntal för 2017. 

 

Kommunstyrelsen föreslås besluta att meddela Länsstyrelsen att Värmdö kommun inte önskar 

behålla tidigare beslutat kommuntal för 2017. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse, 2017-01-02 

 
Yrkanden 

Fredrik Sneibjerg (L) och Lars Alenfalk (C) yrkar bifall till det utsända förslaget med juste-

ringen att följande text tas bort: ”Värmdö kommun har en hög ambition avseende mottagande 

av nyanlända och önskar kvarstå vid ett mottagande motsvarande kommuntalet för år 2016, 

d.v.s. 154 personer.” 

 

Mikael Lindström (S) och Filip Joelsson (MP) yrkar att kommunen ska svara Länsstyrelsen 

att Värmdö kommun önskar behålla sitt beslutade kommuntal för 2017. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet från Sneibjerg och Alenfalk 

eller enligt yrkandet från Lindström och Joelsson och finner att kommunstyrelsen beslutar 

enligt yrkandet från Sneibjerg och Alenfalk. 

 

Votering begärs. Följande voteringsproposition uppläses och godkänns: 
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”Den som biträder yrkandet från Sneibjerg och Alenfalk röstar ja, den som biträder yrkandet 

från Lindström och Joelsson röstar nej.” 

 

Följande röstar ja: 

 

Marie Bladholm (M), Malin Bellander (M), Fredrik Sneibjerg (L), Jan Dolk (KD), Lars Alen-

falk (C), Deshira Flankör (M) 

 

Följande röstar nej: 

 

Sandro Wennberg (S), Karin Aaseby (S), Mikael Lindström (S), Karolina Krystek (S), Filip 

Joelsson (MP) 

 

Följande avstår från att rösta: 

 

Allan Sooman (-), Thorulf Empfevik (SD) 

 

Kommunstyrelsen beslutar med sex ja-röster mot fem nej-röster enligt yrkandet från Sneibjerg 

och Alenfalk. Två ledamöter avstår från att rösta. 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande reservation: 

 

”Den socialdemokratiska gruppen föreslog att Värmdö kommun skulle svara Länsstyrelsen i 

Stockholm att vi önskar kvarstå vid det beslutade kommuntalet för 2017. Värmdö är en rik 

och välmående kommun med låg arbetslöshet. Vi har goda kommunikationer och tillhör den 

dynamiska Stockholmsregionens arbetsmarknad. Vårt ena gymnasium G2, i Gustavsberg, 

sköter språkintroduktion med hög professionalitet och kommunens integrationsarbete, blanda 

annat i samverkan med civilsamhället, är aktivt. Vi har därför goda förutsättningar att ta emot 

nyanlända som har flytt krig och förföljelse och erbjuda dem ett nytt liv i trygghet. Samtidigt 

har vi som land stora utmaningar med en tilltagande arbetskraftsbrist. Värmdö har tyvärr inte 

ens lyckats ta emot det anvisade talet för 2016, men vi menar att det hade varit möjligt med 

större ansträngningar. Vi ser att det i Alliansens förslag till svar finns möjlighet att få behålla 

det nuvarande talet, men det är också troligt att Länsstyrelsen kan komma att sänka talet; det 

tycker vi är onödigt.” 

 

Filip Joelsson (MP) lämnar följande reservation: 

 

”Miljöpartiet reserverade sig mot förslaget om att kommunen begär nytt kommuntal för 

antalet anvisade nyanlända under 2017. Vi anser att Värmdö har både kapacitet och resurser 

för att ta emot fler nyanlända i kommunen och yrkade att vi skulle behålla nuvarande 

kommuntal istället för att få ett lägre.  

 

Värmdö är en rik kommun och har hitintills inte tagit ett så stort ansvar för flyktingmot-

tagandet som många andra kommuner. Vi anser att vår kommun kan göra mer för att under-
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lätta integrationen i samhället av de som kommit till vårt land. Dessutom har kommunen 

redan påbörjat arbetet med att ta emot 216 personer så vi tycker att vi ska behålla nuvarande 

kommuntal istället för att minska det.” 

 
Sändlista 

Länsstyrelsen 

 

_______ 
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§ 12 

Diarienr: 14KS/0527 

 

Befrielse från uppdrag som ledamot i planutskottet samt nyval 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Lars Alenfalk (C) befrias från uppdraget. 

2. Nuvarande ersättaren Anders Josephson (KD) väljs till ny ledamot i planutskottet. 

3. Lars Alenfalk (C) väljs till ny ersättare i planutskottet. 
 

Beslutsnivå 

Kommunstyrelsen 

 
Ärendebeskrivning 

Ledamoten i kommunstyrelsens planutskott Lars Alenfalk (C) har begärt befrielse från sitt 

uppdrag. 

 
Sändlista 

L Alenfalk 

A Josephson 

Troman 

KSPU 

 

_______ 
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§ 13 

Diarienr: 15KS/2 

 

Antagande av detaljplan för PFO-område Skeviksstrand – Stora 
Kovik 1.1 m fl 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Detaljplan för PFO-området Skeviksstrand, Stora Kovik 1:1 m.fl. antas. 

2. Granskningsutlåtandet godkänns.  

3. Strandskyddet enligt plankartans illustration och planbestämmelse upphävs. 

 
Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Planområdet Skeviksstrand är ett prioriterat omvandlingsområde (PFO) där detaljplanlägg-

ningen följer riktlinjerna i kommunens översiktsplan. Området omfattar idag ca 190 fastighet-

er med en blandning av permanentbostäder och fritidshus. Detaljplanen syftar till att under-

lätta omvandling till permanentboende och utbyggnad av kommunalt vatten- och spillvatten. 

Nuvarande fastighetsstorlek och fastighetsstruktur i området föreslås i huvudsak bevaras.  

Förslaget till detaljplan medger en största byggnadsarea för huvudbyggnad 160 kvm och 

största bruttoarea för huvudbyggnad 220 kvm. Planförslaget möjliggör en viss utveckling av 

vägar, båtbryggor och grönområden. Kommunen föreslås bli huvudman för en kort gång-, 

cykel- och mopedväg vid Lagnövägen. Stora Koviks vägförening är huvudman för övriga 

vägar och grönområden inom planområdet. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-20, ”Antagande, detaljplan för PFO-område Skeviksstrand, Stora 

Kovik 1:1 m.fl. Plankarta. Planbeskrivning. Samrådsredogörelse. Granskningsutlåtande. Dag-

vattenutredning, Atkins 2015. Geoteknisk översiktlig utredning, Geomind 2016. Bullerutred-

ning, Sita och ÅF Infrastructure 2016. Bottenfaunaundersökning, Calluna 2016. 

Kommunstyrelsens planutskotts beslut 2016-11-17, § 64 

 

 
Reservationer och protokollsanteckningar 

S-gruppen lämnar följande protokollsanteckning: 

 

”I samband med granskningen av detaljplanen la Socialdemokraterna tilläggsyrkanden om att 

flerbostadshus, förskoletomt och infartsparkering bereds plats i detaljplanen. Små flerbo-

stadshus med hyresrätter hade kunnat etableras utan att förvanska områdets karaktär. Vi anser 

att det är klokt att öppna upp för småskalig flerbostadsbebyggelse även i PFO-områden för att 

lindra bostadsbristen. Dessutom hade hyresrätterna kunnat ge en bättre ekonomi i VA-

projektet genom fler anslutningar. Mot bakgrund av framtida demografiska förändringar hade 
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det också behövts en förskoletomt. När det gäller infartsparkeringen anmodar gällande över-

siktsplan förberedelse för infartsparkeringar vid ny detaljplaneläggning i prioriterade föränd-

ringsområden och vi ställer oss kritiska till att infartsparkeringar inte ingår i planen.” 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 14 

Diarienr: 15KS/3 

 

Antagande av detaljplan för PFO-område Koviksudde – Stora 
Kovik 1:2 m fl 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Detaljplan för PFO-området Koviksudde, Stora Kovik 1:2 m.fl. antas. 

2. Granskningsutlåtandet godkänns.  

3. Strandskyddet enligt plankartans illustration och planbestämmelse upphävs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Planområdet Koviksudde är ett prioriterat förändringsområde (PFO) där planläggningen följer 

riktlinjerna i kommunens översiktsplan (ÖP). Området omfattar idag ca 80 fastigheter med en 

blandning av permanentbostäder och fritidshus. Detaljplanen syftar till att underlätta omvand-

ling till permanentboende och utbyggnad av kommunalt vatten- och spillvatten. Nuvarande 

fastighetsstorlek och fastighetsstruktur i området föreslås i huvudsak bevaras.  

Förslaget till detaljplan medger en största byggnadsarea för huvudbyggnad 160 kvm och 

största bruttoarea för huvudbyggnad 220 kvm. Detaljplaneförslaget möjliggör en viss utveckl-

ing av vägar, båtbryggor och grönområden. Stora Koviks vägförening är huvudman för vägar 

och grönområden i området. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-19, ”Antagande, detaljplan för Stora Kovik 1:2, prioriterat föränd-

ringsområde Koviksudde”. Plankarta. Planbeskrivning. Samrådsredogörelse. Granskningsut-

låtande. Dagvattenutredning, Atkins 2015. 

Kommunstyrelsens planutskotts beslut 2016-11-17, § 65 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 15 

Diarienr: 15KS/77 

 

Antagande av detaljplan för Hålludden – del av Tjustvik 1:1 m fl 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Detaljplanen för Hålludden, del av Tjustvik 1:1 m.fl. antas. 

2. Granskningsutlåtandet godkänns. 

3. Strandskyddet enligt plankartans illustration och planbestämmelse upphävs. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Detaljplanens syfte är att möjliggöra byggrätter för servicebyggnader på konsthallens Artipe-

lags fastighet Tjustvik 1:10, ändra den befintliga vägen från enskild väg till allmän väg inom 

fastigheterna Tjustvik 1:1 och Gustavsberg 1:7 samt möjliggöra förbättringar av områdets 

tillgänglighet och trafiksäkerhet avseende vägområdet kring Hålluddsvägen. Genom ändring 

av vägens huvudmannaskap kan exploateringsavtalen för Östra Hålludden fullföljas. 

 

Planområdet omfattar del av fastigheterna Gustavsberg 1:7 och Tjustvik 1:1 som ägs av JM 

AB samt Tjustvik 1:10 som ägs av Hålludden Fastighets AB. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-20, ”Antagande, detaljplan för Tjustvik 1:1 m.fl., Hålludden”. 

Granskningsutlåtande. Plankartor, del 1 och del 2. Planbeskrivning. Fastighetsförteckning. 

Uppföljningsdokument för miljöaspekter. Ansökan och överenskommelse om fastighetsregle-

ring. Servitutsavtal mellan Gustavsberg 2:1 och Tjustvik 1:1. Samrådsredogörelse. 

Kommunstyrelsens planutskotts beslut 2016-11-17, § 67 

 

 
Sändlista 

KF 

 

_______  
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§ 16 

Diarienr: 15KS/162 

 

Antagande av detaljplan för Brunn 1:330 
 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
 

1. Detaljplanen för Brunn 1:330 m.fl. antas. 

2. Granskningsutlåtandet godkänns. 
 

Beslutsnivå 

Kommunfullmäktige 

 
Ärendebeskrivning 

Detaljplaneförslaget innebär en ändring av minsta fastighetsstorlek för att ge möjlighet till 

avstyckning av de aktuella fastigheterna. Liknande detaljplaneändringar har genomförts för de 

flesta fastigheter utom för de nu aktuella fastigheterna inom byggnadsplanens område. 

 
Handlingar i ärendet 

Tjänsteskrivelse 2016-10-14, ”Antagande, detaljplan för Brunn 1:330 m.fl.”. Planbeskrivning. 

Plankarta. Samrådsredogörelse. Granskningsutlåtande. Fastighetsförteckning. 

Kommunstyrelsens planutskotts beslut 2016-12-15, § 73 

 
Sändlista 

KF 

 

_______ 
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§ 17 

 

Delgivningar 
 

 Fler åtgärder effektiviserar handläggningen av statliga ersättningar för asylsökande – 

Migrationsverket 

 Förvaltningsrättens dom, laglighetsprövning av beslut om försäljning av VBAB 

 Försämrad service vid återvinningsgården på Svartsö – Svartsörådet 

 Cesam-protokoll 2016-12-15 

 

_______ 

 
 

  



Sida 31 av 31 

VÄRMDÖ KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

Kommunstyrelsen 2017-01-11 
    

    

Justering:  Utdraget bestyrks: 

 

§ 18 

 

Delegationsbeslut  
 

 Utlämnande av allmän handling 

 Yttrande i bygglovsärende 

 Friköp av Styrsvik 1:84 

 Utdelning ur Odelbergsfonden 

 Planavgifter 

 Yttranden till Lantmäteriet 

 Godkännande av lantmäteriförrättning 

 Servitutsupplåtelse 

 Förflyttning, omplacering, mm 

 Anställningsavtal kommundirektör 

 Avtal om tjänstebil – kommundirektör 

 Anställningsavtal biträdande kommundirektör 

 Löner sektorschefer 

 Ersättning vikarie kommundirektör 

 

_______ 

 
 

 


